
DE OORSPRONG VAN DE OOSTENDSE WIJKRADEN LAG IN RAVERSIJDE (1971) 

door Michel CAPON 

VOORBESCHOUWING 

Aangezien Raversijde vóór 01/01/1971 bij Middelkerke behoorde is het aangewezen om even terug 
te gaan in de tijd om de Middelkerkse politieke geschiedenis te belichten. Dit om de Raversijdse 
situatie (nadien) beter te begrijpen. 

DE MIDDELKERKSE POLITIEKE TOESTAND IN 1964 (1) 

Na de gemeenteraadsverkiezingen van 12/12/1952 en 12/10/1958 werd Raversijdenaar Camiel 
PYLYSER telkens als eerste schepen aangesteld (2). 

In de twee toonaangevende politiek families, namelijk de liberalen en de katholieken, ontstond na 
de Tweede Wereldoorlog bestendige tweedracht. Een belangrijke oorzaak was bij allebei de 
strekkingen te vinden in de rivaliteit en de conflicten die ontstonden tussen de hoofdrolspelers. 

Bij de liberalen leidde dat vanaf 1946 tot een blijvende verwijdering tussen dokter Simon BEHEYT 
en de aannemer André TITECA (in 1938 nog broederlijk verenigd op de lijst "gemeentebelangen"), 
die elk op aparte lijsten hun eigen weg gingen en zo de blauwe aanhang dwongen om telkens in 
verspreide slagorde naar de verkiezingen van 1946, 1952 en 1958 te trekken. 

De jonge Gilbert VAN DE CASTEELE werd politiek actief bij de C.V.P. vanaf 1952 en ontpopte 
zich zeer vlug tot een leidersfiguur. Hij was afkomstig van het Waasland, waarbij zijn voorzaten 
deel uitmaakten van de hogere burgerij. Tevens was hij de schoonzoon van ex-minister HEYMAN 
(ex-burgemeester van Sint-Niklaas). Van beroep was Gilbert verzekeringsinspecteur. Het kwam 
nooit tot enige verstandhouding met de andere kapitein, Raversijdenaar Camiel PYLYSER. Het 
ging vlug van kwaad naar erger. De ruzies ontaardden in een werkelijke vete. Het ging zover dat 
Camiel in 1958 alleen ten strijde trok. 

De verkiezingen van 1964 werden een scharnierjaar. 

De liberalen woelden aan dat zij zienderogen veld verloren om drie redenen: 
• De snel groeiende populariteit van Camiel PYLYSER, de man van Raversijde. 
• De onderlinge verdeeldheid, die de blauwe kiezers meer dan beu werden. 
• Het tanende blazoen van de topmannen. Zowel BEHEYT, TITECA als DELACOURT 

waren reeds actief van vóór of kort na de oorlog. Zij geraakten stilaan politiek versleten en 
er kwam geen nieuw bloed aan de top. 

Wat niemand voor mogelijk had gehouden gebeurde toch: BEHEYT en TITECA begonnen te 
beseffen dat ze wel eens alle twee ten onder konden gaan door opnieuw elk op een verschillende 
lijst te fungeren. Ze rookten de vredespijp. De liberalen sloten de rangen. De beide kopstukken 
gingen op eenzelfde lijst prijken: "Gemeentebelangen-P.V.V.". 

Inmiddels hadden de katholieken de wind in de zeilen. Camiel PYLYSER stond als aannemer op 
het toppunt van zijn macht. Geheel Raversijde lag aan zijn voeten. Belangrijk was echter dat hij 
zienderogen een heel segment van het katholieke kiezerskorps inpalmde in Middelkerke-Centrum. 

De jonge en snelgroeiende Volksunie voelde zich nog niet sterk genoeg om met een afzonderlijke 
lijsten te starten en zocht toenadering tot Camiel. De deal was dat de V.U. twee plaatsen mocht 
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innemen op de lijst van Camiel. De volstrekte meerderheid leek binnen handbereik. Sedert 1921 had 
Middelkerke ononderbroken een liberale burgemeester gehad en nu begon men te dromen van 
verandering. Er was echter een levensgroot obstakel: de schijnbaar onoverbrugbare kloof tussen 
Camiel en Gilbert VAN DE CASTEELE. Een poging van de tandem PYLYSER-DECUMAN om 
Gilbert uit te rangeren mislukte. Bij Camiel en zijn kompaan Jules DE CUMAN ontstond lichte 
paniek toen het hardnekkige gerucht opdook dat VAN DE CASTEELE zich niet gewonnen gaf en 
met een afzonderlijke lijst zou aantreden ! 

In het licht van de herwonnen liberale eenheid, was er maar één rationeel antwoord mogelijk: ook 
de eendracht onder de katholieken moest worden hersteld door het bewerken van de verzoening 
tussen de twee kemphanen Camiel en Gilbert. Als dat kon lukken, lag de bestuursmacht voor het 
grijpen. De sfeer in de gemeente was aan te voelen: de mensen wilden verandering en het zag er 
naar uit dat de liberale overheersing ongedaan kon worden gemaakt. Voor veel mensen kwam de 
verzoening BEHEYT — TITECA te laat. Voor de katholieken was het dus in 1964 nu of nooit. 

Over de onderhandelingen tussen de groep PYLYSER en de groep VAN DE CASTEELE zijn 
pagina's vol te schrijven. Het werd een echte thriller. Ook arrondissementeel besefte men in de 
hogere Oostendse C.V.P.-kringen dat de partij een waarachtige kans maakte om Middelkerke te 
veroveren. Men was er zich natuurlijk van bewust dat succes enkel mogelijk was als Camiel en 
Gilbert elkaar de hand reikten. 

De grote kanonnen werden in stelling gebracht: Dries CLAEYS, deken BUTAYE van Oostende en 
de Oostendse burgemeester Jan PIERS himself deden interventies. Ook vooraanstaande 
Middelkerkse burgers uit de katholieke en Vlaams-nationale hoek (o.a. Andreas INGHELRAM, 
oorlogsburgemeester, die in 1970 een spectaculaire rentree zou maken) zetten hun beste beentje 
voor om de verzoening te bepleiten en actief te behartigen. Elke dag werden tegenstrijdige 
geruchten opgevangen. In een hypernerveuze sfeer werden zogezegde akkoorden de volgende dag 
weer herroepen op afgeblazen. Er werd eindeloos en oeverloos gepalaverd tot op de valreep. 

Het eindresultaat was echter dat de beoogde samenwerking in de ultieme eindfase toch niet tot stand 
kwam. De boot liep op de klippen en de breuk bleek onherroepelijk. Koppige Gilbert kwam met een 
C.V.P.-lijst voor de dag onder de benaming "Middelkerkse Belangen" en de eveneens koppige 
Camiel trad in de politieke arena met zijn "Lijst der Vernieuwing". 

DE GEMEENTERAADSVERKIEZINGEN VAN MIDDELKERKE (en RAVERSIJDE) van 11  
OKTOBER 1964. 

Deze verkiezing gaf volgende uitslag (3): 

aantal stemmen % zetels 
Lijst nr. 1: Gemeentebelangen (liberalen): (BEHEYT- 
TITECA) 

1.090 37,85% 5 

Lijst 	nr. 	2: 	B.S.P. 	(socialisten): 	(RYCKEWAERT- 
LOGGHE) 

388 13,47% 1 

Lijst nr. 	3: 	Lijst der Vernieuwing: 	(onafhankelijke 
katholieken + Volksunie) (PYLYSER-DECUMAN) 

966 33,54% 4 

Lijst nr. 4: Middelkerkse Belangen (C.V.P.) (VAN DE 
CASTEELE — BERNAERT) 

436 15,14% 1 

2.880 100 11 
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Wat opviel was dat Raversijdenaar Camiel PYLYSER met 549 naamstemmen de hoogste 
persoonlijke score behaalde. Op dezelfde lijst nr. 3 werd ook nog de Raversijdse postbode Maurits 
MARES verkozen. 

Lijst nr.1 (liberalen) sloot samen met lijst nr. 4 (katholieken C.V.P.) een bestuursakkoord af. Ze 
hadden samen de meerderheid met 6 zetels. De vorige burgemeester Dr. Simon BEHEYT behaalde 
471 naamstemmen en werd opnieuw aangesteld. Op 07/04/1967 nam annemer André TITECA (404 
stemmen) de fakkel over. 

Kwamen in de oppositie terecht: lijst nr. 3 (PYLYSER-DECUMAN) met 4 zetels en lijst nr. 2 
(B.S.P.) met 1 zetel. 

DE TELOORGANG VAN DE POLITIEKE MACHT VAN RAVERSIJDE  (4). 

Door het K.B. (Koninklijk Besluit) van 29/06/1970 (5), waarbij Raversijde bij Oostende aangehecht 
werd, werd Camiel PYLYSER als Raversijdenaar abrupt uit de Middelkerkse politiek gestoten en 
moest hij heil gaan zoeken in Oostende. Het verlies van de wijk Raversijde betekende dat C. 
PYLYSER Oostendenaar was geworden en van het Middelkerks strijdtoneel was verdwenen. (Zo 
werd in Middelkerke de voortdurende tweestrijd PYLYSER-VANDECASTEELE in de katholieke 
rangen vanzelf opgelost). 

Voor de gemeenteverkiezingen van 11/10/1970 was Camiel kandidaat met slechts een 14 e  plaats op 
de C.V.P.-lijst in Oostende. Hier moet toch een bedenking aan worden gekoppeld. Camiel moest de 
strijd aangaan als een gewone piot, die enkel aftredend gemeenteraadslid was in zijn vroegere 
gemeente Middelkerke. Dienaangaande geeft de Middelkerkse geschiedenisschrijver Julien 
DESSEYN ons volgende overweging mede (6): "Laten we ons even indenken dat de twee 
katholieke strekkingen in 1964 de krachten hadden gebundeld, dan had Camiel als aftredende 
Middelkerkse burgemeester met heel wat betere papieren aan de slag kunnen gaan in Oostende. Hij 
had dan ook meer zeggenschap gehad in de interne Oostendse C.V.P.-keuken, met een betere plaats 
op de lijst als gevolg. Zijn bekendheid en uitstraling waren dan ook zeker veel ruimer geweest, wat 
uiteraard zijn kansen op een verkiezing merkelijk hadden doen toenemen. Maar dat zijn natuurlijk 
bedenkingen die enkel steunen op een hypothese, die helaas voor Camiel nooit werkelijkheid 
werd." 

Uitslag Oostendse gemeenteverkiezing van 10/11/1970, kandidaten Raversijde (7): 

Aantal stemmen zetels partij % 
partij 

lijst nr. 1: P.V.V. (liberalen): 
13. Pierre GOUDESONE 324 

8 
(verlies 2) 

24% 

lijst nr. 2: C.V.P. (katholieken): 
14. Camiel PYLYSER 785 

12 
(winst 3) 

32% 

lijst nr. 3 V.U. (Volksunie): 
13. Georges VANBLAERE 
31. Gaston VANDENABEELE 

555 
247 

5 
(winst 4) 

16% 

lijst nr. 4 B.S.P. (Socialisten) 8 
(winst 1) 

23% 

lijst nr. 5: Communisten 0 2,6% 
33 zetels 

Geen enkele van de Raversijdse kandidaten werd verkozen. 
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OOSTENDS SCHEPENCOLLEGE  (8): 

De coalitie C.V.P.-B.S.P. trad vanaf 01/01/1971  in werking. De samenstelling van het college van 
burgemeester en schepenen werd als volgt vastgesteld: 
• Burgemeester: Jan PIERS (C.V.P.) 
• l e  Schepen: Raymond MIROIR (B.S.P.) 
• Schepenen: - Kamiel DEHOUCK (C.V.P.) 

Alfons LARIDON (B.S.P.) 
Maurits DEWITTE (C.V.P.) 
Jan FELIX (C.V.P.) 
Louis VANHOORNE (C.V.P.) 

(Stadssecretaris: Gaston VANLAERE). 

HET POLITIEK FAILLIET VAN RAVERSIJDE. 

Het politiek failliet van Raversijdenaar Camiel PYLYSER kwam als een donderslag bij heldere 
hemel. Ook geen  enkele van de andere Raversijdse gemeenteraadskandidaten van de andere partijen 
werden verkozen. De onrust sloop sneller in dan gedacht binnen de aankomende jonge inwoners. 
Niemand hield het voor mogelijk dat er geen enkele vertegenwoordiger van de wijk in de Oostendse 
gemeenteraad zou zetelen. En toch was het zo! 

Men voelde zich verongelijkt. De ontevredenonheid, de twijfel, de onzekerheid en vooral het zich 
miskend voelend sloeg toe onder de aankomende jonge garde. In de plaatselijke staminees, 
buurtwinkels, straaatpraathoeken (in de volksmond "leugenaarshoeken" genoemd) was reeds van 
begin januari 1971 voortdurend sprake van het oprichten van een vereniging om de Raversijdse 
belangen in het nieuwe grote Oostende te gaan verdedigen. 

Men nam het niet dat ze niet zouden gehoord worden. Georges VANBLAERE werd de grote 
monitor en vernieuwer op de wijk Raversijde. Hij nam kordaat het heft in handen en organiseerde 
op dinsdag 2 maart 1971 een open wijkvergadering in de Home Jean Pierre in de Middenlaan nr. 
59. Zijn bedoeling was het democratisch stichten van een wijkcomité om de belangen van de wijk 
Raversijde te behartigen. 

PUBLIEKE VERGADERING DINSDAG 02/03/1971 IN DE HOME JEAN PIERRE (AANVANG 
20.15u). 

De initiatiefnemer Georges VANBLAERE stelde zichzelf voor en wees erop dat hij aangespoord en 
gesteund werd door verscheidene inwoners van de wijk. Hij dankte de aanwezigen voor hun 
opkomst en tevens de uitbater Roger VANDERWEE die een zaal van zijn kinderhome ter 
beschikking stelde. Hierop werd de bedoeling van de samenkomst uiteengezet. Het samenstellen 
van een wijkraad die onpartijdig werkt, steun verleent aan de overheid van Oostende, lokale 
wantoestanden aanklaagt en eigen initiatieven neemt tot algemeen welzijn van de eigen bewoners 
en de toeristen. Een ander oogmerk was dat populaire en gedreven figuren uit de wijk aan bod 
zouden komen; ook diegenen die helemaal niet wensen een partij-etiket te krijgen. 

Vooraleer tot de stemming van een bestuur over te gaan kaartte VAN BLAERE de toenmalige 
specifieke noden en verlangens van de Raversijdse bevolking aan (9): 

• vragen voor een regelmatige autobusdienst aan stadstarieven; 
• vragen voor een postkantoor; 
• ophaling huisvuil, vooral in de zomermaanden; 
• verlichting Nieuwpoortsesteenweg en Zeedijk; 
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• jeugdbeleid: jeugdtehuis in sportcentrum in het kader van het in Raversijde geplande 
recreatiecentrum. In welke mate zal de bevolking en vooral de jeugd hierin betrokken 
worden? 

In Raversijde hadden ze het probleem van de tafeltennisclub T.T.C. Raversijde persoonlijk 
meegemaakt. Deze vereniging verschafte ontspanning en sport aan circa 60 leden. Opgericht begin 
1967 (10) diende de sportclub op 21 april 1970 tot stopzetting over te gaan wegens gebrek aan een 
beschikbaar lokaal. In de Westlaan 52 was er de kinderhome CENTRAL gevestigd; uitgebaat door 
Wwe A. VANDENBROUCKE van Middelkerke. Mits betaling van een jaarlijks huurgeld van 
5.000 Fr mocht men op het gelijkvloers beschikken over de eetplaats en de toiletten. De club moest 
daarbij instaan voor het onderhoud en het reinigen van deze grote zaal. Er werd op 4 tafels 
gespeeld. De vereniging kende een zeer grote bloei. Er werd met twee ploegen aangetreden in de 3 de  
Provinciale reeks van de officiële Belgische Tafeltennis Bond. Jeugdprodukt Laurette 
VANSTEENKISTE werd zelfs kampioen van West-Vlaanderen bij de dames C. Helaas, het lokaal 
was met de paasvakantie, met bepaalde feestdagen en in de zomermaanden onbeschikbaar. Dit ruim 
vertrek werd alsdan gebruikt als eetzaal en refter van de kinderhome Central. De 
competitiewedstrijden konden in voornoemden perioden niet meer doorgaan. Uiteindelijk kon het 
bestuur niets anders meer dan definitief de handdoek werpen. Exit jeugdsportontspanning in 
Raversijde ! 

VERKIEZING EN SAMENSTELLING BESTUUR (11) 

Bij openbare stemming (handopsteken) werd het voorstel van 9 rechtstreekse verkozen en 2 te 
kapteren bestuursleden aanvaard. Er dienden zich 15 kandidaten aan. De kiesverrichtingen werden 
door twee niet-kandidaten geleid: Gaston VANDENABEELE en Roland VERSTRAETE. De 
namen van elke kandidaat werd op een bord neergeschreven, voorafgegaan door een nummer. 
Uiteindelijk gaf de geheime democratische stemming volgende uitslag: 

1. Georges VANBLAERE 31 stemmen 
2. Pierre GOUWY 29 
3. Nicole FALIN-LAUWEREINS 27 

Pierre GOUDESONE 27 
Robert CALLEMIN 27 

6. Michel CAPON 25 
Maurice MARES 25 

8. Bernadette VANCOILLIE-THIJSSEN 20 
9. Dirk VANDEPITTE 18 

Georges PLUY 18 
11. Roland DESNERCK 17 
12. Guido ROBAYS 16 
13. Felix DESMET 15 
14. Nick VANHOUCKE 14 

Freddy MAES 14 

Na de uitslag van de stemming liet Dirk VANDEPITTE zijn kandidatuur varen ten voordele van 
Georges PLUY. Beiden hadden 18 stemmen. Alle kandidaten waren uiteraard woonachtig in 
Raversijde. 

Op 8 maart 1971 werd de eerste bestuursvergadering gehouden, waarbij volgend bestuur werd 
samengesteld: 
Voorzitter: 	 Pierre GOUWY, tekenaar, Middenlaan 2 
Ondervoorzitter: 	 Nicole FALIN-LAUWEREINS, Duinenweg 28 
Secretaris: 	 Georges VANBLAERE, leraar, Westlaan 48 
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Penningmeester: 
Persverantwoordelijke: 
Feestelijkheden en 3 e  leeftijd: 

Raadsleden: 

Michel CAPON, belastingbediende, Westlaan 50 
Bernadette VANCOILLIE-THIJSSEN, regentes, Zeelaan 66 
Maurice MARES, postbode, Zakstraat 14 
Pierre GOUDESONE, aannemer, de Smitlaan 1 
Robert CALLEMIN, smid, Oostendsesteenweg 411 
Georges PLUY, werkman, Schoolstraat 12 

BEDOELING WIJKRAAD  (12) 

"De bedoeling van de Raad bestaat ering samen te werken met de overheid van Oostende, tot 
algemeen welzijn van de wijkbevolking en de toeristen. Alle inwoners van de wijk kunnen met hun 
problemen terecht bij één van de leden van de Raad, die dan alles in het werk zal stellen voor een 
mogelijke oplossing hiervan". 

VERDERE BESTUURSUITBREIDING. 

De dag nadien, 9 maart 1971, werden de twee andere leden door het toenmalige bestuur 
gecopteerd. Er boden zich 5 kandidaten aan: Freddy MAES, Gaston VANDENABEELE, Mevr. 
RAMBOER, Felix DESMET, Emeric RAMBOER. 
Bij geheime stemming werden verkozen: 
Mevr. RAMBOER, sociale assistente, Nieuwpoortsesteenweg 620 
Freddy MAES, technicus & horecauitbater Bamm-Bamm, Nieuwpoortsesteenweg 580. 
Daarmede was het bestuur volledig ingevuld. 

Op 19 maart 1971 werden de bewoners van Raversijde, het stadsbestuur, de politieke 
vertegenwoordigers en de pers schriftelijk ingelicht(13). De wijkraad schoot onmiddellijk in gang: 

• Aan de overheid van Oostende verzocht men de erkenning van de wijkraad. 
• Er werd beslist om over te gaan tot het drukken van 

o 400 steunkaarten van 20 F/stuk 
o 200 ruitaffiches in geel met rode letters (Oostendse kleuren) met het opschrift: 

"Steunend lid-Wijkraad Raversijde". 
• Van enkele leden was er een voorstel om het erevoorzitterschap van de wijkraad te laten 

waarnemen door Prins KAREL (14). Maar uiteindelijk was er onder de wijkraadsleden geen 
meerderheidsconcensus hierover te vinden. 

EERSTE REALISATIES 

Er werd onmiddellijk contact opgenomen met de Oostendse stadssecretaris aangaande de 
reddingsdiensten op het Raversijdse strand. De secretaris had direct toezegging gedaan voor wat 
betrof: 

• De reddingsdiensten blijven gedurende het zomerseizoen verzekerd. 
• Oostende zal banken plaatsen op de dijk. 

Andere schriftelijke vragen waren o.a. (15) 
• Inleggen van een regelmatige autobusdienst aan stadstarieven tot aan de Polderstraat 

(nadien: Kalkaertstraat). 
• Part-time postkantoor. De wijkraad stelt volgende opties voor: 

I Hotel Midland, Zeedijk 554, (familie Vanderlinden) 
2 Hoek Schoolstraat/Nieuwpoorsesteenweg (eigenaar Henri Cartrysse, Hotel Prado 

Oostende). 
3 Nieuwpoortsesteenweg 931 (bij Roger Denolf (16)). 
4 Villa Linda, Middenlaan 34. 
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• Minstens 3 maal per week ophalen huisvuil in de zomermaanden (gebeurde bij Middelkerke 
dagelijks). 

• Bestrating Duinenstraat. Zeer belangrijk voor de schoolfietsende jeugd. Diezelfde straat 
laten verbieden voor auto's en paarden. 

• Verlichting Nieuwpoortsesteenweg en Zeedijk: Het is er 's nachts luguber donker en 
uitermate gevaarlijk. 

• Op de Zeedijk een strook voorzien voor fietsers. 
• Verkeerslichten op de Zeedijk synchroniseren op het tramverkeer. 
• Het oprichten van 3 wachthuisjes: 

o voor tram (Zeedijk) 
o voor bus (Café De Ton + toegang naar het vliegveld) 

• Het inleggen van een autobus voor de vakantieschool in Oostende. 

EERSTE CONTACT MET BURGEMEESTER PIERS. 

Op dinsdag 23 maart 1971 ontving burgemeester Jan PIERS een afvaardiging van de wijkraad op 
zijn kabinet, bestaande uit: Pierre GOUWY, Nicole FALIN-LAUWEREINS, Georges 
VANBLAERE. 

Verslag secretaris VANBLAERE (17): 

- "De burgemeester kan geen erkenning toestaan, omdat de formule voor de officiële 
oprichting van de wijkraden nog moet gevonden worden: wij lopen de zaken enigszins 
vooruit. 
- De kwestie wijkraden zou op de gemeenteraadszitting van 26 april 1971 behandeld 
worden." 

DE RAVERSIJDSE PLAGE. 
Ondertussen was de "Raversijdse plage" (zoals men het op het stadhuis gemeenlijk noemde) 
overgeslagen naar de Opex-wijk. Zouden er nog andere wijken volgen? Het schepencollege 
voorzag dat hun macht gedeeltelijk gefnuikt zou kunnen worden en wilde onmiddellijk terug 
orde op zaken stellen. 

PRINS KAREL SAMEN IN DE BRES MET WIJKRAAD RAVERSIJDE. 
Op 23 maart 1971 vergaderde de Wijkraad Raversijde ten huize van Mevr. Nicole FALIN-
LAUWEREINS, Duinenweg 28. Alle leden waren aanwezig. In het verslag dd. 5 april 1971 
(18) werd het probleem van agendapunt 1 als volgt neergeschreven: 
"Gast: Emeric RAMBOER, afgezant van Prins KAREL. 
E. Ramboer geeft inlichtingen aan de Raad wat betreft het standpunt van de Prins i.v.m. de 
onteigeningen voor het recreatiecentrum. De Prins wil een referendum bij de landbouwers: 
vóór of tegen de onteigening? De Prins is zelf tegen de onteigeningen en heeft dhr. 
RAMBOER gevraagd poolshoogte te nemen bij de landbouwers. Dhr. RAMBOER wil de 
Raad omtrent dit voornemen niet passeren. De Raad zal zich niet inlaten met de stappen 
gedaan door dhr. RAMBOER, die echter wel de resultaten van zijn bemoeiïngen zal 
mededelen." 

ONTSLAGNEMING. 
Ondertussen hadden twee raadsleden ontslag genomen: 

• Op 8 april 1971: Maurice MARES (19) wegens persoonlijke redenen. 
• Op 15 april 1971: Michel CAPON (20), wegens deontologische redenen. Ieder 

wijkraadslid - zonder uitzondering — moest namelijk bij de plaatselijke winkeliers, 
nijveraars en zelfstandige beroepen geldelijke steun gaan ophalen. Gezien zijn 
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functie als controlerende belastingsambtenaar, verbonden aan de Directe Belastingen 
van Oostende, was dit voor hem onverenigbaar met zijn beroep. 

Dirk VANDEPITTE en Roland DESNERCK namen hun plaats in. 

KERMIS IN MEI. 

De wijkraad had voor de Raversijdse kermis een uitvoerig programma samengesteld (21). Vanaf 
vrijdag 7 mei t.e.m. vrijdag 14 mei 1971 waren er nagenoeg iedere dag festiviteiten voor de 
inwoners voorzien; dit zowel voor de jeugd, volwassenen als de derde leeftijd. 

VRIJ GEKOZEN WIJKRADEN OF NIET (22) 

In de gemeenteraad van vrijdag 28 mei 1971 werden inzake de oprichting en de samenstelling van 
de wijkraden volgende standpunten ingenomen: 

• Standpunt schepencollege: 
Het college wil deze raden aanstellen op basis van de sterkte van de partijen in de 
gemeenteraad. 

• Standpunt oprichter-stichter Georges VANBLAERE: 
"Deze officiële wijkraden zullen medebrengen dat sommige politieke partijen die in 
bepaalde wijken nauwelijks aan bod komen, toch mensen moeten aanduiden die noch 
belangstelling voor de wijk, noch kennis van de problemen hebben. Daardoor kan 
men opgescheept zitten met een wijkraad die hetzij weinig of zelfs niet de wil van de 
plaatselijke bevolking weerspiegelt (23). 

• Standpunt Volksunie (Jef NAGELS): 
(ingekort) Het college wil deze raden aanstellen op basis van de sterkte van de 
partijen in de gemeenteraad. Welnu, dit komt erop neer dat de wijkraden mini-
gemeenteraden zullen zijn, schaduwbeelden van deze raad. Ons politiek systeem is 
wel democratisch, doch de democratie heeft nadelen. In feite zit de burger gekneld in 
het keurslijf van de partijpolitiek. Hij is niet vrij, doch verplicht binnen dat kader, dat 
hem min of meer wordt opgedrongen, te gaan kiezen voor parlement, provincie en 
gemeenteraad. In de wijkraden hebben wij nu eens de kans de politiek te bedrijven, 
bevrijd van dit kader van de partijen, wanneer deze raden worden samengesteld door 
vrije verkiezingen. Zulke raden, aldus samengesteld, geven de enkeling de kans om 
zich te ondoen van het gevoelen van machteloosheid tegenover de machten die hem 
regeren. 
Vrij gekozen wijkraden brengen de politiek dichter bij die plaatsen waar mensen 
wonen en werken, waar zij conflictsituaties ervaren, waar het eigenlijke en het echte 
leven te vinden is. De wijkraad is het ideale middel om met de bevolking tot een 
dialoog te komen. Laten wij de moed opbrengen een dialoog aan te pakken met de 
mensen zelf. 
Echte samenspraak moet los staan van de regerende meerderheid en ook van de 
controlerende minderheid. Of is het dan echt de bedoeling van het college de 
politieke meerderheid ook in de wijkraden te verzekeren? 
De wijkraden geven ons de kans de democratie verder uit te bouwen. Er zijn in elke 
stad of dorp, dus ook bij ons, tal van mensen die zichzelf inzetten voor wijk en 
gemeente, zonder dat zij daarom bereid zijn een politiek etiket te aanvaarden. Die 
mensen worden alvast uitgeschakeld bij het systeem dat ons ter stemming gegeven 
wordt. Laten wij integendeel deze mensen aan bod komen: dit kan slechts door : vrije 
verkiezingen. 

• Standpunt Liberalen: 
BONNEL (P.V.V.): Wij hebben het voorstel van het schepencollege geamendeerd 
om het te depolitiseren: een gemeenteraadslid van iedere partij zou in de wijkraden 
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zetelen zonder stemrecht... Het behoort de partijen toe volwaardige mensen aan te 
duiden om in de wijkraden te zetelen. De P.V.V. zal het ontwerp van het 
schepencollege aanvaarden. 
DEGRAVE (P.V.V.): Zou het goed vinden dat wijkraden spontaan tot stand 
komen... Vrije verkiezingen zouden beïnvloed worden door de partijen. Het is dus 
best zich te houden aan het voorgesteld ontwerp. 

• Standpunt socialisten: 
BOUDOLF (B.S.P.): Ik ben absoluut niet te vinden voor wijkraden, daar ik er het nut 
niet van inzie. Wij, gemeenteraadsleden, werden toch verkozen door de bewoners. 
En in feite hebben zij medezeggenschap vermits zij, iedere zes jaar, hun goed- of 
afkeuring kunnen betuigen aan de kandidaten voor de gemeenteraad. Trouwens, die 
wijkraden zullen in feite niets te zeggen hebben, vermits zij slechts raadgevend 
zijn.... 

• Standpunt C.V.P.: 
VANLANGENHOVE: 
Iedere fractie duidt een aantal mensen proportioneel aan om in de wijkraden te 
zetelen. 
Burgemeester PIERS: 
VINDT HET voorstel van de Volksunie wel sympathiek, maar is van oordeel dat 
men de bewoners niet al te veel moet lastig vallen met verkiezingen. Er moeten 
daarvoor dan ook voorzitters, bijzitters, secretarissen, getuigen en kiezers 
opgetrommeld worden, en de mensen hebben dat niet gaarne. Trouwens, zij hebben 
toch hun mandatarissen in de gemeenteraad verkozen en hen hun vertrouwen 
geschonken om de wijkraden samen te stellen. Om praktische redenen moeten wij 
ons houden aan het voorstel van het schepencollege, namelijk de aanduiding door de 
gemeenteraad van de leden van de wijkraad. 

BEKRACHTIGING OFFICIËLE WIJKRADEN (24) 

In de gemeenteraad van vrijdag 25 juni 1971 werd het standpunt van de Oostendse gemeenteraad 
officieel bekrachtigd: Aanduiding van de wijkraadsleden op basis van de sterkte van de partijen in 
de gemeenteraad. 

WAT NU MET DE WIJKRAAD RAVERSIJDE 

Vóór de definitieve beslissing van de gemeenteraad van 25 juni 1971 hadden enkele bestuursleden 
hiervan voorkennis verkregen, waardoor ze binnen de bestuursvergadering van 22 juni 1971 (ten 
huize Freddy Maes- Bamm Bamm) overgingen tot de politieke indeling van hun wijkraad. Het 
bestuur werkte volgende politieke samenstelling uit (25): 
C.V.P.: 1) Pierre GOUWY 

2) Mevr. RAMBOER 
3) Robert CALLEMIN 
4) Georges PLUY 
5) Freddy MAES 

V.U.: 1) Georges VANBLAERE 
2) Bemadette VANCOILLIE-THYSSEN 

B.S.P.: 1) Dirk VANDEPITTE 
2) Roland DESNERCK 

P.V.V.: 1) Pierre GOUDESONE 
2) Nicole FALIN-LAUWEREINS 

Nadien zal oprichter-stichter-secretaris Georges VANBLAERE zijn ontslag indienen. 

2010 -74 



NAWOORD 

Het startschot van de officiële wijkraden voor het ganse grondgebied van de stad Oostende was 
definitief gegeven. Zo kregen de onderscheiden wijken een vast aanknopingspunt met de 
democratisch verkozen gemeenteraad en het daaruit voortvloeiende College van Burgemeester en 
Schepenen. 

VERWIJZINGEN 

(1) Schriftelijke mededeling Julien DESSEYN 16/10/2008. Julien Desseyn (°1932) trad in 1957 
als beambte in dienst bij het gemeentebestuur van Middelkerke. Vanaf 1962 was hij 
gemeentesecretaris, eerst in het kleine Wilskerke (1962) en vanaf 1972 ook in Middelkerke. In 
1983 zette hij een punt achter zijn administratieve loopbaan en koos voor de politiek. Hij werd 
burgemeester van Middelkerke van 1983 tot 1991. Tevens was hij van 1981 tot 1988 
volksvertegenwoordiger. 

(2) Camiel PYLYSER, Zij en Ik, blz. 235 t.e.m. 237. 
(3) Ibid. (1). 
(4) Ibid. (1). 
(5) Belgisch staatsblad 30/06/1970. 
(6) Ibid. (1). 
(7) Z.W. (De Zeewacht) 16/10/1970 
(8) Z.W. 08/01/1971. 
(9) Bundel Wijkraad Raversijde, stukken 1 + 2 + 4 + 5 + 6 + 7 (archief Dirk GOES). 
(10) Officiëel als v.z.w. (Vereniging Zonder Winstgevend Doel) opgericht en geregulariseerd op 

01/12/1967 door de initiatiefnemers Michel CAPON, Fran9ois FALIN en Gilbert KINT. 
(11) Ibid. (9) stuk 15. 
(12) Ibid (9) stuk 7. 
(13) Ibid. (9) stuk 15. 
(14) Ibid. (9) stuk 16. 
(15) Ibid. (9) brief 02/04/1971 aan schepencollege. 
(16) Capon Michel, Roger Denolf strandjutter en Legaen-Heer-speler van Raversijde, Graningate 

2003 nr. 91 blz. 24 - 29. 
(17) Ibid. (9) stuk 23. 
(18) Ibid. (9) stuk 16. 
(19) Ibid. (9) stuk 33. 
(20) Ibid. (9) stuk 34. 
(21) Ibid. (9) stuk 43. 
(22) Z.W. 04/06/1971 blz. 9. 
(23) mededeling Georges Vanblaere woensdag 05/11/2008. 
(24) Z.W. 02/07/1971. 
(25) Ibid. (9) stuk 8 dinsdag 22/06/1971. 
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éemeentereadsverkiezingen 1'970. 

Beste inwoners van Raversijde, 

Zie hier mijn laatste briefje tot U allen gericht. 

Morgen gaat de slag af ! Houd het hoofd koel en laat Uw 

gezond verstand spreken, want er is gevaar . 

ten eerste :  

Ik bedank die jeugdige omroeper van de V.U., omdat 

hij toch zo klaar en duidelijk en zo dikwijls mijn naam 

afroept met de nodige ceremonie, dat hij van buiten geleerd 

heeft aan zijn leiders en voorgangers. 

Maar wat zijn voorgangers hen niet geleerd hebben, is 

wel dat zij de grote'voorstanders waren van een groot Oostende 

Want toen moes 'ALLES GR5SE8=›! ! ! 

ten tweede :  

7r loopt een vos rond die alle zes jaar eens uit zijn 
hol komt. Hij heeft .zijn.baard afgedaan en een vlassen baard 
aangedgan. Pas op als hij bij 1i - binnen sluipt, want volgens 
her ben ik naar zus en zo, en hij zal voor de V.U. stemmen . 

Pas op, want terwijl de vos de passie preekt, boer bewaakt 

uw ganzen !!!! 

besluit :  

Morgen trekken wij onze beste kleren aan, wij brengen 

allen een goede ster uit, moeder de vr6uw zorgt voor een goed 

potje eten, maar niet te vroeg, want de mannen zullen een 

pintje gaan drinken, de omroeper zal zwijgen en de vos zal 
weer in zijn hol kruipen, weerom voor 6 jaar ! 

Uw kandidaat zal verkozen zijn en dan alleen zal Raver-

sijde vertegenwoordigt zian ! 

onze leuze : 

Allen voor één, één voor allen 

3171,1CAMIEL PYLYS7R 	14e pl. nr. 2. 

verantw. uitgever : PYLYSER Camiel - Raversijde . 
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Beste inwoners van Raversijde 

Hier komt dan het antwoord van de "vos met vlassen baard", 

die verplicht wordt uit zijn hol te komen. 

Die vos heeft niets te maken met voorgaande verkiezingen, 

ook niet met dingen als "ALLES OR6Ser wezen".Deze dingen 

stammen uit de tijd van Kandel Pyl•ser (15'40-45). 

En daar wij het KIND nu toch genoemd hebben : Kamiel 

Pylyser vroeg erzelf oa,zeg ik maar verder :- 

ten eerste : 

Ik heb met Kamiel een GROOT Raversijde willen maken,door samen 

op te komen op EEN lijst.Nij weigerde:politiek interesseerde 

hem niet-Nu staat hij op eenlijst die voor de fusie is. 

ten twee'e 2 

Ik sta op een V.U.—lijst waar ik thuis hoor,en waarop Kamlel 

ook stond bij de voorgaande verkiez5ngen maar dan te Middel-

kerke-EA zeggen dat Staf en Laurent lid zijn 'van de V.U. te 

Middelkerke,Van OVERLOPERS gesproken WI 

Het spijt mij dat ik niet zo gemeen kan doen als Pylyser,maar 
dat wordt niet verwacht van een gemeenteraadslid. 

Van een raadslid wordt verwacht dat hij HARD WERKT,BESCHAAFD 

SPREEKT en VEEL VERWEZENLIJKT en dat deed Kamiel niet. 

En DOOR DEZ LRIEF ZAL IK WINNEN. 

Weet wel dat Kamiel behoort tot de groep van de PATROONS. 

Stem daarom voor ecn SOCIAAL kandidaat 

IK ZAL het WINNEN-Want ik ben niet zo GEMEEN als PYLYSER 

Uw kandidaat : G. Vanblaere 

13e kandidaat lijst 3 V.V. 
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Aan de inwoners van Raversijde--Oostende. 

Een woord van DANK. 

.Ik dank de kiezers van Raversijde die mij hun VOLLE ver-

trouwen geschonken hebben. 

.Ik dank zelfs de kiezers,die door zedelijke of sociale 

verplichtingen,niet voor mij hebben gestemd, ML4V die 

mij sympathiek gezind zijn.Dit belooft voor later. 

.Ik hoop de kiezers die mij niet kennen in de loop van de 

volgende zes jaar voor mij te winnen,niet alleen door mijn 

woord maar ook door mijn daad. 

De rekening; wat behaalden de kandidaten van Raversijde? 

▪ Goudesone bekwam 324 voorkeurstemmen,dit is 937 minder 
dan Volkaert die de laatste gekozene op de P.V.V.-lijat is. 

.dhr Pylyser bekwam 785 voorkeurstemmen,dit is 488 minder dan 

Van Langenhove die de laatste gekozene is op de C.V.P.-lijst. 

.Ik,nblaere,bekwam 555 voorkeurstemmen,dit is 470 minder dan 

Nagels die de laatste gekozenen op de V.U.-lijst is. 

.dhr Vandenabeele bekwam 247 voorkeurstemmen,dit is 778 minder 

dan Nagels die de laatste_gekozene 	de V.U.-lijst is.  

Wat zou er gebeurd zijn indien Raversijde EENDRACHTIG gestemd 
had ? 

Er waren 689 k' , zers die gestemd hebben op Raversijde.Hiervan 

hebben er ongeveer 300 voor dhr Pylyser en ongeveer 100 voor 

mij,Vanblaere,gestemd.Dhr Pylyser zou dus 389 stemmen meer 

kunnen gehad hebben,of in totaal 785 +389 = 1174 stemmen,dit 

is nog altijd minder dan Van Langenhove (1273).Dhr Pylyser 
KON NOOIT gekozen worden.Ik,Vanblaere,zou 589 stemmen bij. 

gekregen hebben,of mijn total ffu geworden zijn : 555 +589= 

1144 ,dit is 119 meer dan Nageis.Ik KON DUS WEL gekozen worden. 

Ik hoop op de tockomst.Ik laat u nu een tijdje met rust,maar 

ik zal zeker NIET in slaap vallen. 

Uw dankbare gewezen kandidaat :Geo Vanblaere 
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Aan de bevolking van Raversijde—Oostende 

Wij hebben het twee maanden geleden gemeld:de fusie is een 

feitswij zijn GROOT—Oostendenaars. 

Het is onnodig te treuren over dit feit : wij moeten VOORUIT_!_ 

Wij betalen ons deel....WIJ EISEN ONS DEEL I!! 

Wij dringen daarom bij de bevoegde diensten aan op : 

1. Een regelmatige autobuslijn met stadsdienstregeling 

Wanneer ? 	...NU 11 

Herinner de verkeerslichtenaktie : voor U en door U 

bekomen op zeer korte termijn. 
En er komt nog meer : 

/ 

2.Weg met de afwateringsmiserie : wij willen rioleringen 1 1  

-,— - 3.WIj willen een NETTE wijk : weg met de vuilnis . 

De verantwoordelijke uitgever 

Geo Vanblaere 

Westlaan 48 Raversijde. 

26 auguetue 1970. 

6.Vergeten wij vooral onze school niet : wij willen het beste 

voor onze kinderen ! 

4.1,1j willen voor onze jeugd s een sportterrein en 

5.Wij willen een kermisviering over GANS de wijk. 
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Wijkraad Ravereijde 

Sekretariaat: 

G. Vanblaere Westlaan 48 

te1.059/729.40 

Geachte Heren, 

Oostende 1i3 mei 1971 

Aan de Heren Burgemeester en 

Schepenen van de Stad Oostende 

Stadhuis Oostende 

11; ho*. 	•(• 

5/ 

Ingesloten vindt U fotokopie van de brief 1A/22.96.AW van de 

Heer Schepen Dewitte aan de Heer P.Gouwy,voorzitter van de Wijkraad 

Ravereijde. 

Hierbij drukken wij onze onze grote bezorgdheid uit over het 

feit dat U ons vraagt onze naam Wijkraad te wijzigen,temeer daar er ge-

ruohten de ronde doen dat in de gemeenteraadekommissie voor de Wijk-

raden de stelling naar voor gebracht zou worden om de officiële Wijk-

raden op partijpolitieke leest te sohoeien,ale een soort weergave van de 

Gemeenteraad van Oostende. 

Daar de Wijkraad Ravereijde op dinsdag 2 maart 1971 op demokra-

tieehe wijze,door geheime stemming en kontroleerbaar (zie ome d•seier) 

samengesteld ie,nadat alle inwoners uitgenodigd warde zich kandidaat te 

stellea,menea wij dat de bestaande Wijkraad representatief ie en recht 

op erkenning heeft vanwege het Stadsbestuur van Oostende. 

De Wijk Ravereijde vorm,,net zoals de bijvoorbeeld de Vuurtoren 

wijk ex de Wijk Mariakerke een ENTITEIT,en meer nog dan die andere wijke 

ie zij door verledex,afetandevereohil,oameuetelling van de bevolking en 

problemen opgeroepen door de fusie ,een stadsdeel dat een eigen ,door de 

plaatselijke bevolking gewenste en gekende Wijkraad nodig heeft. 

Hierbij bedanken wij het Stadsbestuur voor haar reeds verleende 

en toegestane steun aan onze Wijkraad. 

De Wijkraad Ravereijde,bijeengekomea op 18 mei 1971 heeft een-

parijs zijn goedkeuring geheoht aan dit schrijven. 

Met de meeste hoogachting, 

De voorzitter De ondervoorzitster 	De eekretarisk 

P.G•uwy 	 Mevr. Balla 	 Geo Vanblaer• 

Í. 

Kopie verzonden naar $ Lokale pers s Zeewacht,Nieuweblad van de Kuet,Tip 

VandeWeek;Groet Oostende,0oUrie1, du Littoral.Aigsdajlte pererGazet van 

Antwerpen,Standaard,Nieuweblad,Laatste Nieuwe,Volkegazet,Het Volk, 

V•orult,Agenghohap Belga ,B.R.T.nieuwedienst. 

Voorzitters van alle lokale politieke partijen. 
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